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Geachte leden, 

 

Hierbij sturen wij u de Mededelingenbrief van 16 oktober 2018.  

 

Hierin leest u meer over de actuele ontwikkelingen over: 

• Statencommissie ABF: Duo-gesprekken met gemeenten, Gelderland Academie; IPO Newsroom; 

• Statencommissie EEM: Tenderregeling voor schone en slimme fabrieken,  Twee Gelderse 

wijken in ‘proeftuinen” aardgasvrije wijken, Asbestfeitencongres, Ontwikkelingen bedrijven 

onder provinciaal bevoegd gezag, Startbijeenkomst conferentie thema integratie; 

• Statencommissie BOC: Betrokkenheid reizigers en niet-reizigers, Toiletten op regionale 

stations, Besluitvorming N233 Rijnbrug Rhenen en aanpak A1/A30, Spoorverdubbeling 

Zevenaar – Didam, Rapport Candea college wordt input gedragsaanpak A12, Werkagenda 

slimme mobiliteit, Onderliggend wegennet A15, Convenant Nedersaksische taal, Erfgoedfestival 

Over Grenzen 2018, Verslag reis naar Litouwen;  

• Statencommissie RLW: Groene daken, Overschrijdingen vergunningen Vitens, Kansrijke 

oplossingsrichtingen Rivierklimaatpark IJsselpoort,  Vervolgbericht voorbereiding dreiging 

Afrikaanse Varkenspest.  

 

Statencommissie ABF 
 

Algemeen bestuur, Gedeputeerde Markink 

 

Duo-gesprekken met gemeenten 

Met de Statennotitie "Sterk bestuur voor de opgaven van morgen" (PS2018-217) is een 

tussenbalans en vooruitblik gegeven op het programma Sterk Bestuur. Daarbij is aangegeven dat 

we bij een aantal gemeenten de vraag hebben of de lokale bestuurs- en samenwerkingskracht 

aansluit bij de opgaven die er in dat gebied liggen. Duo’s van gedeputeerden zijn in gesprek gegaan 
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met nieuwe colleges van deze gemeenten. Tijdens de gesprekken is de nadruk gelegd op de 

betekenis van sterke gemeenten en provincie voor inwoners en ondernemers. Door het belang voor 

inwoners en ondernemers en de dialoog te benadrukken, ontstond er een sfeer waarin er samen 

stappen konden worden gezet. Regie nemen vanuit de provincie en daarover een dialoog met de 

gemeente hebben, werkte. Door deze insteek zijn bestuurlijke afspraken gemaakt over 

bestuurskrachtversterking, deze worden samen met gemeenten verder opgepakt. 

 

Gelderland Academie 

Op 5 september heeft de tweede stuurgroep vergadering van de Gelderland Academie, waarin Fleur 

van der Schalk uw Staten vertegenwoordigd, plaatsgevonden. In de vergadering is met waardering 

teruggeblikt op het activiteitenprogramma van de afgelopen tijd, waaronder het Festival Verbonden 

Partijen op 29 augustus in Arnhem en de bijeenkomst ‘Grip op samenwerking’ op 11 september in 

Zutphen. Daarnaast is stil gestaan bij de doorgemaakte ontwikkeling van de Gelderland Academie 

en heeft de stuurgroep geconcludeerd dat de huidige vooruitgang goed aansluit bij het gewenste 

karakter van Gelderland Academie.  

 

Op woensdag 26 september heeft de 2e bijeenkomst in de serie ‘Uitdagingen voor de lokale 

democratie’ in het gemeentehuis van Lochem plaatsgevonden. In aanwezigheid van de 

burgemeester van Lochem, Sebastiaan van ’t Erve, en ongeveer 25 raadsleden uit de regio is in de 

succesvolle avondbijeenkomst stil gestaan bij vraagstukken uit het lokale bestuur.  

Voor aankomende activiteiten en contact met het projectteam verwijzen wij graag naar de website 

www.gelderlandacademie.nl. 

 

Bestuur Interprovinciaal Overleg, Gedeputeerde Drenth 
 

IPO- Newsroom 

Graag informeren wij u over de IPO-Newsroom, een tool waarmee u vanaf nu altijd direct het 

 nieuws van, voor en door de provincies ontvangt. Deze multimediale nieuwsvoorziening vervangt 

 vanaf nu de wekelijkse iPOST.  

U kunt zich aanmelden via de volgende link: https://nieuws.ipo.nl/   

Dan ontvangt u alle nieuws- en persberichten, columns, interviews en overige berichten van, voor 

 en door de provincies direct in uw mailbox. U kunt zich abonneren op artikelen die zijn afgestemd 

 op uw eigen voorkeur, per beleidsveld van de provincies. U ontvangt dan voortaan meteen een 

 melding in uw mailbox als er nieuws is. Hiermee komt de wekelijkse iPOST op korte termijn te 

 vervallen. 

 

  

http://www.gelderlandacademie.nl/
https://nieuws.ipo.nl/
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Statencommissie EEM 
 

Economie (Economische coördinatie, Innovatie, bedrijventerreinen), Gedeputeerde Scheffer 

 

Tenderregeling voor schone en slimme fabrieken 

Op 31 augustus sloot de tenderregeling voor schone en slimme fabrieken. Via deze regeling konden 

ondernemers een subsidie aanvragen voor de nieuwbouw van fabrieken waarbij zij speciale 

aandacht moesten besteden aan schone en digitale productieprocessen en kennisdeling met het 

MKB. Wij zijn verrast door alle mooie aanvragen die binnen zijn gekomen, 32 in totaal.  

 

Met een overtekening van vijf keer het beschikbare budget van 1 miljoen, is dit aantal boven 

verwachting. Veel bedrijven in Gelderland zijn dus actief met nieuwe plannen aan de slag. Dat is 

goed nieuws voor de toekomst van de Gelderse industrie.  

 

Inmiddels heeft de adviescommissie Tenderregeling slimme, schone fabrieken alle aanvragen 

ontvangen. Deze commissie komt tweemaal bijeen om de projecten te ranken aan de hand van 

criteria in de regeling. Volgens planning neemt GS eind november een besluit over de aanvragen. 

Rond kerst is de definitieve uitslag van de tenderregeling bekend. 

 

Twee Gelderse wijken in ‘proeftuinen’ aardgasvrije wijken  

De Gelderse wijken Benedenbuurt in Wageningen en Dukenburg in Nijmegen gaan deelnemen aan 

de ‘proeftuinen’ voor aardgasvrije wijken. De Minister van BZK heeft hen vanuit de Klimaatenvelop 

een bijdrage toegekend om te investeren in het verduurzamen van woningen. In het Programma 

Aardgasvrije Wijken doen gemeenten kennis en ervaring op om bestaande wijken haalbaar en 

betaalbaar te verduurzamen. Het aardgasvrij maken van de gebouwde omgeving draagt bij aan het 

terugdringen van de CO2-uitstoot en het beperken van de gaswinning in Groningen. De plannen 

zijn onder andere beoordeeld op kwaliteit en de financiële onderbouwing. Ook werd gekeken hoe 

de plannen konden helpen bij mogelijke andere opgaven in de wijk. Om zoveel mogelijk kennis op 

te doen voor andere wijken is een gevarieerde groep geselecteerd: groot en klein, landelijk en 

stedelijk, verschillende technieken en spreiding door heel Nederland: elke provincie heeft minimaal 

één proeftuin. Onderdeel van het programma is een leerproces dat gemeenten helpt bij het invullen 

van hun regierol. IPO en de provincie zijn hierbij betrokken. Ook met de gemeenten die niet zijn 

geselecteerd gaan we in het kader van het GEA-programma Wijk van de Toekomst om de tafel om 

de plannen uit te bouwen. Alle geselecteerde wijken zijn te bekijken via deze link: 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2018/10/01/120-miljoen-euro-voor-

%E2%80%98proeftuinen%E2%80%99-aardgasvrije-wijken-in-27-gemeenten  

 

 

 
 
 
 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2018/10/01/120-miljoen-euro-voor-%E2%80%98proeftuinen%E2%80%99-aardgasvrije-wijken-in-27-gemeenten
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2018/10/01/120-miljoen-euro-voor-%E2%80%98proeftuinen%E2%80%99-aardgasvrije-wijken-in-27-gemeenten


 

 

  

 

Datum 

 16 oktober 2018 

 
Zaaknummer  

2018-000366 

 
Blad 

4 van 12 

 

 

 
Milieubeleid, Gedeputeerde Schouten  

 
Asbestfeitencongres 

“Op het Asbestfeitencongres over het 25-jarig asbestverbod in Nederland van 24 september, is de 

 landelijke campagne versnellingsaanpak asbestdaken gelanceerd. Onderdeel hiervan is een toolbox 

 voor gemeenten. Deze is door het landelijke bureau asbestdakenversnelling aangeboden aan de  

VNG en bevat tools voor bewustwording & communicatie, financiële arrangementen, gezamenlijke 

 uitvoering & collectieven en inventarisatie & monitoring. Tijdens het congres is de documentaire 

 ’25 jaar asbestverbod in Nederland – toen, nu en morgen’ gelanceerd. In de 33 minuten durende 

 documentaire wordt uitgelegd wat asbest is, wat de risico’s zijn en hoe het werkveld eruitziet. De 

 documentaire vindt u onderaan dit bericht.  

Provincie Gelderland heeft samen met andere koploperprovincies hier financieel aan bijgedragen.  

Gedeputeerde Schouten was die middag deelnemer aan een paneldiscussie met vertegenwoordigers 

 van de asbestbranche en woningcorporatie over de haalbaarheid van het asbestdakenverbod in 

 2024 en waar nu precies de verantwoordelijkheden liggen. De boodschap die gedeputeerde 

 Schouten heeft afgegeven is verankering van het jaartal 2024 in de wet en continuering 

 financiering vanuit Rijk plus een regeling voor de financieel kwetsbare groep. De 2e kamer 

 behandeling van het jaartal in de wet is gepland op 16 oktober. Op maandag 8 oktober heeft het 

 Trouw een opinieartikel van gedeputeerde Schouten mede namens andere koploperprovincies 

 geplaatst. Artikel: https://www.trouw.nl/opinie/tijd-om-iets-te-doen-aan-de-sluipmoordenaardie-

asbest-heet~aaa94467/ 

Documentaire: https://www.youtube.com/watch?v=CuyqSZlwHVM&feature=youtu.be 

 

Omgevingsvergunning en Handhaving, Gedeputeerde Bieze 

 

Ontwikkelingen bedrijven onder provinciaal bevoegd gezag 

Ons college is voor ongeveer 200 bedrijven verantwoordelijk voor vergunningverlening en 

handhaving van de omgevingsvergunning. Een aantal bedrijven vraagt momenteel extra aandacht.  

 

Papierfabriek Parenco (Renkum)  

Parenco is regelmatig in het nieuws. In maart 2015 hebben wij aan Parenco een 

omgevingsvergunning verleend voor het ombouwen van de tweede papiermachine voor de 

productie van verpakkingspapier. Hiervoor is een milieueffectrapport opgesteld.  Hierin zijn de 

gevolgen voor het milieu van de uitbreiding in kaart gebracht. Voor geur past de uitbreiding binnen 

de vergunning die wij in 2009 hebben verleend aan Parenco. Na het in gebruik nemen van de 

tweede papiermachine in 2016, komen er vooral veel geurklachten binnen. Daarnaast heeft de 

omgeving overlast van geluid, trillingen en verkeer. Het blijkt niet mogelijk om de klachten snel op 

te lossen. Parenco past de zogenaamde best beschikbare technieken toe en blijft binnen de in de 

vergunning gestelde normen. Uitgezonderd trillingen op een tweetal punten. 

In april 2018 is een evaluatie van het milieueffectrapport uitgevoerd. De evaluatie wijst uit dat er 

geen grotere effecten optreden dan verwacht. Ook hier een uitzondering voor trillingen. 

https://www.trouw.nl/opinie/tijd-om-iets-te-doen-aan-de-sluipmoordenaardie-asbest-heet~aaa94467/
https://www.trouw.nl/opinie/tijd-om-iets-te-doen-aan-de-sluipmoordenaardie-asbest-heet~aaa94467/
https://www.youtube.com/watch?v=CuyqSZlwHVM&feature=youtu.be
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Onderzoeken van GGD en het RIVM wijzen uit dat het zeer onwaarschijnlijk is dat de luchtemissie 

afkomstig van Parenco, schadelijke gevolgen heeft voor de gezondheid voor mensen die in de 

omgeving wonen. Er lopen op dit moment geen handhavingstrajecten of juridische procedures. 

Gemeente en provincie hebben afgesproken om samen op te trekken in dit dossier.  

Gedeputeerde Bieze en Burgemeester Schaap brengen op 23 november as gezamenlijk een bezoek 

aan het bedrijf. Hierbij is het belang van onderzoek naar het verminderen van de stank onderwerp 

van gesprek. Op 26 september heeft de raad van de gemeente Renkum een motie aangenomen. 

Samenvattend draagt de raad het college van B en W op meer regie te nemen in de aanpak van het 

probleem. Deze motie bespreken wij binnenkort met het college van B&W van de gemeente 

Renkum. 

 

Sachem (Zaltbommel) 

Sachem is een chemische fabriek in Zaltbommel. Sachem is bezig met het opstellen van een 

aanvraag voor een nieuwe omgevingsvergunning (revisievergunning). Om de omgeving hierbij te 

betrekken is het omgevingsoverleg in het leven geroepen onder leiding van een onafhankelijke 

voorzitter. De partijen die deelnemen aan het overleg zijn de omwonenden, Sachem, 

Omgevingsdienst Regio Nijmegen, provincie, gemeente, veiligheidsregio, de GNMF en de Stichting 

Veiliger Zaltbommel.  Het omgevingsoverleg is in juni dit jaar tijdelijk opgeschort. De afspraken 

over de vorm en inhoud van het overleg werden iedere vergadering door een aantal deelnemers ter 

discussie gesteld. De onafhankelijke voorzitter heeft met alle deelnemende partijen gesproken over 

de vraag of het omgevingsoverleg in de huidige vorm moet blijven bestaan. Op basis van deze 

gesprekken heeft hij geconcludeerd dat voortzetting van het omgevingsoverleg een meerwaarde 

heeft. Hij heeft de deelnemers een voorstel gedaan voor een vervolg van het omgevingsoverleg met 

een aantal spelregels. Dit om het traject naar een nieuwe omgevingsvergunning op een goede 

manier zo spoedig mogelijk te kunnen afronden. De deelnemers aan het omgevingsoverleg 

ontvangen binnenkort een uitnodiging voor een nieuwe bijeenkomst.  

 

Orgamebo (Buren) 

Orgamebo was gestart met mestbewerking. Dit was in strijd met de geldende vergunning en 

bestemming. Om dit te legaliseren, heeft de ondernemer een omgevingsvergunning aangevraagd. 

Hiervoor is een zogenaamde ‘verklaring van geen bedenkingen’ nodig van de gemeenteraad. In 

afwachting daarvan is een gedoogbesluit afgegeven. De gemeenteraad heeft geweigerd om de 

verklaring van geen bedenkingen af te geven. Wij hebben vervolgens de omgevingsvergunning in 

ontwerp geweigerd en het gedoogbesluit ingetrokken. Ook hebben wij een last onder dwangsom 

opgelegd gericht op het beëindigen en beëindigd houden van de mestopslag en 

mestbewerkingsactiviteiten per 1 oktober 2018.  Op 1 oktober jl. is hierop een controle uitgevoerd. 

Vastgesteld is dat er geen mest aanwezig was. In de komende periode wordt hier regelmatig op 

gecontroleerd. Tegen de dwangsom is een tweetal bezwaren ingediend. Dit wordt op 30 oktober 

2018 in de Commissie Rechtsbescherming behandeld.  

Orgamebo heeft een alternatief plan ontwikkeld voor de huidige locatie zonder mestbewerking. De 

gemeenteraad van Buren moet hierover een besluit nemen.  
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RMS (Groenlo) 

RMS heeft het plan om op het bedrijventerrein de Laarberg in Groenlo een installatie voor 

bioraffinage (mestvergisting/verwerking) te bouwen. RMS heeft hiervoor een 

omgevingsvergunning nodig. Over het plan komen veel vragen binnen van omwonenden en 

belangengroepen. Op 26 maart jl.  heeft de provincie een informatiebijeenkomst georganiseerd.  De 

bijeenkomst is bezocht door ruim 300 belangstellenden.  De ontwerpvergunning is afgegeven op 

3 april 2018. Hiertegen zijn 14 zienswijzen ingediend door burgers en belangengroepen. De 

zienswijzen zijn beantwoord. Dit heeft ook geleid tot een aantal wijzigingen van de voorschriften 

die bij de vergunning horen. De definitieve vergunning wordt eind oktober afgegeven. Wij stellen 

alle belangstellenden hiervan op de hoogte via een nieuwsbrief, voordat de vergunning openbaar 

wordt gemaakt. 

 
 
Integratie statushouders, Gedeputeerde Schouten 
 
Startbijeenkomst conferentie thema integratie 

Op 26 september is de startbijeenkomst geweest van een reeks (te organiseren) conferenties over 

thema integratie. Het doel was tweedelig: 1) om te inventariseren welke behoeftes er in de regio’s 

was m.b.t. integratie statushouders en 2) hoe kan er gebieds- en vraaggericht samengewerkt 

worden. Het was een zeer vruchtbare en drukbezochte conferentie. De Koning was aanwezig bij de 

conferentie en met hem is gesproken over de rol en de samenwerkingskansen voor overheid, 

bedrijfsleven en vrijwilligersinitiatieven om nieuwkomers te laten integreren.  

Circa 170 professionals, nieuwkomers en ambtenaren, waaronder 27 gemeentes hebben 

deelgenomen aan de deze bijeenkomst. In het algemeen kan worden gezegd dat in iedere regio het 

integratievraagstuk leeft in de lokale samenlevingen. De opbrengst is zeer divers. De deelnemers 

hebben prioriteit gegeven aan de volgende thema’s:  

Taal: Voor veel statushouders is de taal een grote barrière. De talenten van vooral hoogopgeleiden 

is daardoor vaak onbenut.  

Werk en inkomen:  werkloosheid  onder statushouders is groot. In praktijk blijkt het lastig te zijn 

om aan een (gepaste) baan te komen.  

Sociale verbondenheid: voor veel statushouders is het moeilijk om sociale verbondenheid te 

creëren in de lokale samenleving. Naast taalbarrière, spelen cultuurverschillen een rol.  

Vrouwelijke nieuwkomers; er is weinig tot geen aandacht voor vrouwelijke nieuwkomers. 

Maatwerk en anticiperen op inburgeringswet 2020; in de regio’s, is een grote behoefte aan 

maatwerk en anticipatie op de komende inburgeringswet. De behoefte kenmerkt zich door integrale 

benadering en meer regionale samenwerking m.b.t. integratievraagstuk en inburgeringswet 2020. 
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Statencommissie BOC 
 

Mobiliteit (Weginfrastructuur, Openbaar Vervoer, Fietsbeleid), Gedeputeerde Bieze 

 

Betrokkenheid reizigers en niet-reizigers 

Tijdens de behandeling van de Nota van Uitgangspunten voor de nieuwe aanbesteding van het 

openbaar vervoer is door GS een toezegging gedaan: met de nieuwe vervoerders zal worden 

onderzocht hoe de reizigersbehoefte aan voorzieningen bij de centrale haltes in beeld kan worden 

gebracht. 

 

In het programma van eisen voor deze aanbesteding wordt vervoerders gevraagd met een voorstel 

te komen om reizigers en niet-reizigers op verschillende manieren te betrekken. Dit kan gaan over 

zaken als uitvoeringskwaliteit,  dienstregeling, tarieven, behoefte aan informatieverstrekking, 

behoefte aan haltevoorzieningen, klantvriendelijkheid en andere voor (potentiële) reizigers.  

 

Toiletten op regionale stations 

 “Nu nog wat ongemak, straks comfort voor iedereen” 

Op de stations Apeldoorn De Maten, Ruurlo, Klarenbeek en Voorst Empe staan de 

informatiepanelen met deze tekst en wordt hard gewerkt om de toiletten eind oktober in gebruik te 

kunnen nemen. Zes toiletten zijn al opengesteld: Zetten Andelst, Lunteren, Gaanderen, 

Hoevelaken, Duiven en Didam. Het gebruik ligt tussen de 200 en 250 keer per kwartaal.  

ProRail en NS Stations spannen zich in om de overige 9 toiletten (van de 21) voor het eind van 2018 

te kunnen opleveren. Begin 2019 starten we een communicatiecampagne. 

                     

Besluitvorming N233 Rijnbrug Rhenen en aanpak A1/A30 

Begin juli 2018 hebben wij u geïnformeerd over de stand van zaken van de projecten N233 

Rijnbrug Rhenen en de aanpak A1/A30. In de Statenbrief (PS2018- 478) hebben wij aangegeven 

dat wij u in november 2018 voorstellen willen voorleggen voor beide projecten inclusief een 

dekkingsvoorstel voor de (meer)kosten. De aanpak van de Rijnbrug Rhenen is een gezamenlijk 

project met de provincie Utrecht en daarom willen wij de besluitvormingsprocessen voor beide 

partijen gelijk op laten lopen. Met de provincie Utrecht hebben wij afgesproken de voorstellen voor 

de aanpak van de Rijnbrug Rhenen in december aan uw Staten en de Staten van Utrecht voor te 

leggen.  

Voor de aanpak van de A1/A30 willen wij op 21 november tijdens het bestuurlijke overleg MIRT 

(Meerjarenprogramma Infrastructuur Ruimte en Transport) afspraken maken met de minister van 

Infrastructuur en Waterstaat. Daarna willen wij u informeren en een voorstel voorleggen. 

 

Spoorverdubbeling Zevenaar – Didam (inclusief snelheidsverhoging Zevenaar – 

Wehl) 

De opdracht voor de bouw van de spoorverdubbeling Zevenaar – Didam gaat naar Strukton Rail. 

Zij gaan 4 kilometer spoor en een fiets- en voetgangerstunnel in de Babberichseweg in Zevenaar 
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aanleggen. De aannemer werkt haar plan nu verder uit. We weten al wel dat in de zomer van 2019 

er 16 dagen geen treinen kunnen rijden.    

Als alles volgens plan verloopt, is het spoor na de zomer van 2019 klaar. 

 

Rapport Candea College wordt input Gedragsaanpak A12 

Rijkswaterstaat Oost Nederland voert, als onderdeel van het Korte Termijn Pakket 2018 van de 

Regio Arnhem Nijmegen, een verkenning uit naar mogelijkheden om verkeershinder op de A12 ter 

hoogte van Duiven te beperken. In deze verkenning; “Gedragsaanpak A12” worden de 

mogelijkheden met betrekking tot het toepassen van nieuwe techniek, het plegen van 

gedragsinterventies die bijdragen aan bewust reis- en rijgedrag in relatie tot het verminderen van 

de verkeershinder onderzocht. Het door de leerlingen van het Candea College opgestelde rapport 

door Rijkswaterstaat Oost Nederland in het onderzoek betrokken. De verkenning wordt eind 2018 

opgeleverd.   

 

Werkagenda slimme mobiliteit 

In januari jl. heeft u de vastgestelde Werkagenda Slimme Mobiliteit vastgesteld. In samenwerking 

met drie stedelijke regio’s en de regio’s Rivierenland, NO Veluwe en Achterhoek geven wij hier 

invulling aan onze gezamenlijke ambities voor slimme mobiliteit door een regionaal (korte termijn) 

programma. Afspraken met drie andere regio’s volgen medio 2019. We hebben in interprovinciaal 

verband de Krachtenbundeling Smart Mobility vastgesteld.  In 2019 wordt op basis hiervan samen 

met Rijk en regio’s nadere invulling gegeven aan het versterken van het provinciaal beleid over 

Slimme Mobiliteit. 

 

Onderliggend wegennet A15 

Op 21 juni 2018 hebben wij u door middel van een mededelingenbrief geïnformeerd over de 

voorgang van het project ViA15 (doortrekking A15 en verbreding A12) en de plannen voor het 

Onderliggend wegennet (PS2018-447). Dit betreffen de inpassingsplannen voor de Arnhemseweg 

en Hengelder in Zevenaar en de N839 Bemmel-Huissen. Tegen deze plannen is beroep ingesteld bij 

Raad van State, de zittingen hebben op 28 augustus jl. plaatsgevonden. 

 

Raad van State heeft op 26 september 2018 het beroep tegen het inpassingsplan voor Zevenaar 

ongegrond verklaard. Daarmee is dit plan onherroepelijk. De voorbereiding van de uitvoering is in 

volle gang. Dit najaar wordt gestart met het verleggen van de kabels en leidingen en het kappen van 

bomen. 

 

Raad van State heeft aangegeven dat de termijn voor het doen van de uitspraak in de 

beroepsprocedure van het inpassingsplan N839 Bemmel – Huissen wordt verlengd met zes weken. 

Dit bekent dat de uitspraak in deze procedure uiterlijk 21 november 2018 verwacht wordt. Wij 

informeren u daarover in een volgende mededelingenbrief. 
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Cultuur en cultuurhistorie, Gedeputeerde Meijers 

 

Convenant Nedersaksische taal 

In deel’n van Gelderland heurt de Nedersaksische taal (ok wa: het plat) tot de cultuur en zeg wat 

over wiej bunt. Ok wieter in Nederland en wiet daor buut’n proat ze plat. Wie-j wilt allemaol 

saam werk’n um den taal leavend te hoalen en d’r veur te zorg’n dat leu het blieft proat’n, heur’n 

en schrief’n. Doarumme hef de regeering saam’n met de provincies Groningen, Friesland, 

Drenthe, Overijssel, Gelderland en de gemeenten Oost- en West Stellingwerf op 10 oktober 

2018 nen convenant etekend.  

Dat hebt ze doan in Zwolle in Overijssel. Gedeputeerde Meijers hef veur Gelderland met 

etekend. 

 

Erfgoedfestival Over Grenzen 2018 

Van 23 mei tot 22 juli vond het Erfgoedfestival plaats met als thema Over Grenzen van Gelderland met 

speciaal aandacht voor de grenzen en haar historische betekenis. De grens van het Gelre werd in het 

bijzonder belicht met inbreng van Duitse en Limburgse organisaties en de Ridders van Gelre. 

Meer dan 117 organisaties verzorgden 290 activiteiten en dat leverden 195.000 bezoekers op. De 

5 uitzendingen van de Ridders van Gelre werden elk door 38.000 mensen bekeken. Kortom veel mensen 

hebben door het grote aanbod en diversiteit meer kennis over het Gelderse cultuur en erfgoed kunnen 

verwerven. Dit festival bood ook de mogelijkheid aan de vele organisaties om zich te profileren of 

specifieke onderwerpen te belichten en leverden nieuwe samenwerkingen op. Enkele voorbeelden zijn de 

tentoonstellingen in de kerken van Zutphen, Arnhem, Nijmegen en Roermond, de lezingen, 

theaterstukken op locatie en een grensfietsroute van 900 km.   

Het initiatief en uitvoering van het festival lag bij Coöperatie Erfgoed Gelderland. De uitvoering werd 

gecoördineerd door festivaldirecteur prof. dr. Dolly Verhoeven. 

 

Boek Romeinse Limes 

Vrijdag 5 oktober heeft Gedeputeerde Meijers het boek : “Frontiers of the Roman Empire: Lower 

German Limes” in ontvangst genomen. Dit boek maakt deel uit van een internationale reeks over 

de vroegere buitengrenzen van het Romeinse Rijk en geeft inzicht in de bijzondere waarde van dit 

unieke erfgoed. Het boek is in drie talen verschenen: N/En/D. Het boek is een mooi voorbeeld van 

internationale samenwerking tussen Nederland, Duitsland, Groot Brittannië en Oostenrijk. Met 

onze bijdrage aan dit boek onderstrepen we het belang van het verhaal over de Romeinse Limes en 

is het onderdeel van het traject om de Nedergermaanse Limes in 2021 op de Unesco 

Werelderfgoedlijst te krijgen. Via bijgaande link vindt u het digitale boek. Binnenkort ontvangen de 

fracties ook de papieren versie van het boek.  
https://www.romeinselimes.nl/beleef-de-limes/nieuws/boek-de-nedergermaanse-limes 
 
 

 
 
 

x-apple-data-detectors://8/
x-apple-data-detectors://8/
https://www.romeinselimes.nl/beleef-de-limes/nieuws/boek-de-nedergermaanse-limes
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Statencommissie RLW 
 

Gebiedsontwikkeling, Gedeputeerde Meijers 

 

Groene daken 

Groene daken bieden veel voordelen. De vegetatie op groene daken haalt fijnstof uit de lucht, houdt 

regenwater vast, vergroot de biodiversiteit en vermindert hittestress in de omgeving. Op groene 

daken komen de duurzaamheidsthema’s (Omgevingsvisie Gaaf Gelderland) bij elkaar. Met 

versnellen van de ontwikkeling van groene daken kunnen we een flinke stap maken richting 

verduurzaming van gebouwen en gebouwde omgeving. Voor onze programma’s zoals Steengoed 

Benutten, Wijken van de Toekomst, integrale wijkaanpakken, zijn groene daken waardevol. Door 

verandering van het klimaat is het steeds belangrijker dat er in stedelijk gebied groen is dat zuivert, 

koelt en water vasthoudt. Waar de ruimte beperkt is, bieden groenblauwe daken een oplossing.  

 

Om de ontwikkeling van groene daken in Nederland te versnellen, startte in 2014 de 'Green Deal 

Groene Daken' (GDGD), een breed samenwerkingsverband van partijen die baat hebben bij meer 

groene daken, zoals overheden, kennisorganisaties en marktpartijen. De GDGD gaat in mei 2019 

verder in een platform multifunctionele daken.  

 

Op 19 september jl. heeft in Nijmegen het seminar ‘Groenblauwe daken voor een leefbare stad’ 

plaatsgevonden. Josan Meijers was namens de provincie aanwezig. Als het platform straks een feit 

is, overwegen wij om de samenwerking aan te gaan. 

 

Water, Gedeputeerde Meijers 

 

Overschrijdingen vergunningen Vitens 

Vitens heeft ons op de hoogte gebracht dat voor enkele vergunningen voor het onttrekken van 

grondwater voor de openbare drinkwatervoorziening de maximale toegestane hoeveelheden dit 

jaar mogelijk zullen worden overschreden. Als gevolg van de extreem warme periode en 

aanhoudende droogte is het drinkwatergebruik afgelopen zomer zeer sterk toegenomen. Hierdoor 

is door Vitens een aantal maandlimieten overschreden. Voor een aantal winningen is de prognose 

dat de jaarlimiet uiteindelijk zal kunnen worden overschreden. 

  

Vitens heeft afgelopen zomer getracht overschrijding van de vergunningen te voorkomen door 

communicatie gericht op waterbesparing en maximale benutting van het drinkwatersysteem. 

Vitens kan op een aantal plaatsen wellicht nog bijsturen in de productie om een overschrijding van 

de vergunning te voorkomen. Gezien de uitzonderlijke situatie is afgesproken dat Vitens de 

resterende maanden van 2018 de provincie maandelijks op de hoogte houdt met een overzicht van 

de prognoses.  
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Voor een goede drinkwatervoorziening op lange termijn loopt het project Aanvullende Strategische 

Voorraden (ASV). Vitens en de provincie gaan ook in overleg over oplossingen voor de korte 

termijn.  

 

Vitaal platteland (Natuur, Landbouw), Gedeputeerde Drenth  

 

Kansrijke Oplossingsrichtingen Rivierklimaatpark IJsselpoort 

Het Rivierklimaatpark IJsselpoort is een gebiedsontwikkeling langs de IJssel op het grondgebied 

van de gemeenten Rheden, Duiven, Westervoort, Zevenaar en Arnhem. Het Rivierklimaatpark 

speelt in op klimaatverandering door opgaven op het gebied van hoogwaterveiligheid, natuur, 

recreatie en economie samen te brengen. Wij werken hierbij samen met de betrokken gemeenten, 

het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat, Rijkswaterstaat Oost-Nederland, 

Natuurmonumenten en Waterschap Rijn en IJssel. De partijen stellen gezamenlijk een 

intergemeentelijke structuurvisie op. Deze geeft een toekomstschets voor het gebied. Hier aan 

wordt een samenwerkingsovereenkomst gekoppeld, gericht op uitwerking en realisatie. Een 

voorbereidende stap is de Notitie Kansrijke Oplossingsrichtingen. Deze biedt een basis voor verder 

onderzoek naar de inrichting van het gebied. Wij hebben in onze vergadering van 2 oktober 2018 

ingestemd met de Notitie Kansrijke Oplossingsrichtingen voor het Rivierklimaatpark IJsselpoort.  

Meer informatie over het Rivierklimaatpark IJsselpoort kunt u vinden op www.rivierklimaatpark.nl 

 

Vervolgbericht voorbereiding dreiging Afrikaanse Varkenspest 

In navolging op ons bericht van 25 september informeren wij u over onze vervolgstappen in de 

voorbereiding op de dreiging van Afrikaanse Varkenspest. De minister heeft op 12 oktober j.l. de 

Tweede Kamer geïnformeerd over de voortgang die wordt gemaakt op het dossier. Daarin wordt 

het constructieve overleg aangehaald dat heeft plaatsgevonden met Limburg, Noord-Brabant, 

Overijssel en Gelderland. Mede op ons verzoek heeft de Minister ingestemd met het voorstel voor 

extra maatregelen om wilde zwijnen buiten de aangewezen leefgebieden tegen te kunnen gaan. In 

lijn met het advies van de Deskundigengroep Dierziekten wordt tijdelijk een beperkte 

bewegingsjacht op wilde zwijnen toegestaan en wordt bredere inzet van geluiddempers overwogen. 

De FBE heeft ons aangegeven te werken aan een aanpak specifiek in het nulstandgebied rond 

Groesbeek en heeft ook elders de wildbeheereenheden voorzien van de benodigde machtigingen 

voor afschot van wilde zwijnen. Tenslotte hebben wij in beeld gebracht waar langs onze provinciale 

wegen informatieborden over Afrikaanse varkenspest geplaatst kunnen worden en krijgen deze 

binnenkort aangeleverd door NVWA 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.rivierklimaatpark.nl/
https://www.rijksoverheid.nl/ministeries/ministerie-van-landbouw-natuur-en-voedselkwaliteit/nieuws/2018/10/12/extra-maatregelen-voor-preventie-afrikaanse-varkenspest
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Met vriendelijke groet, 

Gedeputeerde Staten van Gelderland 

 

 

 

 

Jan Markink Pieter Hilhorst 

Plv. Commissaris van de Koning Secretaris 

 

 


